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1. Verksamhet och uppdrag 

Syftet med regionala HTA-rådet är att ledamöterna ska fånga upp frågor som 
aktualiserats inom den egna organisationen där behov av en systematisk 
kunskapssammanställning föreligger. I HTA-rådet diskuteras frågorna gemensamt och 
kompletteras med information från övriga regioner samt preliminära litteratursökningar 
av bibliotekarie eller Camtö. Därefter görs en gemensam prioritering bland inkomna 
frågeställningar. Potentiellt stora hälsovinster, stora hälsoekonomiska effekter eller 
frågor av principiell natur är särskilt angelägna. 

 

2. Deltagare 
Namn Titel/roll Region 
Louise Olsson Ordf, enhetschef Camtö 
Kjell Ola Engman  Sörmland 
Karl Johan Lindner  Västmanland 
Eva Sving  Gävleborg 
Ulrika Pellas  Dalarna 
Karin Sonnby  Värmland 
Johan Sundström   Uppsala  
A Snellman/K Sztaniszlav   Örebro 
   

 

3. Möten  

HTA-rådet har haft digitala möten vid sex tillfällen under 2022: 

21 jan, 24 mars, 20 maj, 9 sept, 21 okt och 25 november  

Samtliga möten har haft god uppslutning och varat 1-2 timmar vid varje tillfälle. 
Sammansättningen i gruppen har dock ändrat sig under året då Värmland haft 
annan representant på grund av föräldraledighet. Västmanland fick ny 
representant i början av året då tidigare representant inte längre arbetar kvar. 
Gävleborgs representant ändrades vid slutet av året till.   

Vid dessa möten har gruppen diskuterat och prioriterat bland inkomna förslag till 
systematiska kunskapssammanställningar som efterfrågats. Arbetet på 
hemmaplan kring HTA-frågor lyfts också. Progress avseende pågående projekt har 
rapporterats av Camtö.  
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4. Aktiviteter under året  

Inflödet av frågor av lämpliga HTA-frågor har varit mindre under 2022 än tidigare, 
särskilt under den första delen av året. Möjligen kan det ha koppling till pandemin 
eftersom erfarenheten inte varit unik för HTA Mellansverige, med reservation för att 
exakta uppgifter inte kontrollerats. Alla förslag till kunskapssammanställningar går inte 
heller vidare till en komplett HTA-rapport, t ex kan det finnas redan publicerade HTA-
rapporter som svarar mot behovet.    

Tre rapporter har tagits fram av projektledare på Camtö men med koppling till 
sjukvårdsregionen. Rapporten om (över)förskrivning av testosteron har föranlett kontakt 
med samtliga läkemedelskommittéer i landet och uppföljning är inplanerad.  

Camtö har haft kontakt med en grupp för Äldres hälsa och en grupp för ÖNH inom 
kunskapsstyrningssystemet. I det första fallet rörde det sig om en rapport om skörhet 
och i det andra fallet för att bidra med initiala råd och synpunkter kring arbetet med 
riktlinjer för otoskleros.  

Vilka aktiviteter kopplade till sitt uppdrag, hade gruppen i sin aktivitetsplan för år 2022? 

Uppdraget är oförändrat att göra kunskapssammanställningar när så efterfrågas utifrån 
relevanta frågeställningar. Budgeten för den sjukvårdsregionala funktionen räcker till 2-3 
projekt per år. Samtliga rapporter som tas fram av Camtö (ca 10 per år) sprids emellertid 
via samma kanaler i hela sjukvårdsregionen och via SBU:s hemsida.  

Aktivitet Kommentar Status 
Förskrivning av testosteron HTA-rapport Avslutad 
Självundersökning av testiklar HTA-rapport Avslutad 
En jämförelse mellan digital och klinikbaserad fysioterapi  
vid artros i knä eller höft 

HTA-rapport Avslutad 

 

Har det under året tillkommit andra aktiviteter som inte fanns med i planeringen frön 
början? Nej.  

Aktivitet Kommentar 
  
  

 

5. Kommande och pågående aktiviteter 

Aktivitetsplanen för 2023 innehåller redan nu flera förslag till HTA-rapporter, där en 
frågeställning om typ av perifera venkatetrar avancerat längst i arbetet. Inom Camtö kommer 
den ursprungligen sjukvårdsregionala rapporten om digital triagering publicerad 2021 att 
uppdateras med förnyad litteratursökning i maj 2023.  

Aktivitet Vad ska aktiviteten leda 
till? 

Tidplan 
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Perifera venkatetrar och infektionsrisk Rapport  Q2 2023 
Ännu ej beslutat  Q2-Q3 
Ännu ej beslutat  Q3-Q4 
   

6. Samverkan med andra grupperingar  
Finns det aktiviteter i er planering framåt som berör andra grupperingar inom 
Samverkansnämnden, kryssa nedan vilka ni behöver samverka med?  

Ledningsgrupp ☐ Aktiviteter påverkar verksamheter lokalt ☐ 

Sjukvårdsregionalt programområde (RPO) ☐ Regionalt vårdkompetensråd ☐ 

Sjukvårdsregional arbetsgrupp (RAG) ☐ Upphandlingsgrupp ☐ 

Lokal arbetsgrupp (LAG) ☐ Verksamhetschefsgrupp ☐ 

Ekonomigrupp ☐ Vårdavtalsgrupp ☐ 

Informationssäkerhetsgrupp ☐ Ekonomidirektörsgrupp ☐ 

Kompetensförsörjningsgrupp ☐ HR-direktörsgrupp ☐ 
NHV-grupp ☐ Kommunikationsdirektörsgrupp ☐ 
Produktionsplaneringsgrupp ☐ Annan gruppering utanför SVN ☐ 

 

• Om grupper markerats ovan, beskriv vilka det är och hur samverkan med dessa bör ske 
för att skapa värde för patienter och invånare. 
Svar: Samtliga grupperingar är mer än välkomna att kontakta regionala HTA-rådet när så är 
tillämpligt, t ex om det inför beslut föreligger osäkerhet kring effekten av en specifik åtgärd som 
kan belysas genom en sammanställning av vetenskaplig litteratur.  

• Vad anser ni är den viktigaste frågan för er gruppering och vad anser ni är den viktigaste 
frågan för Sjukvårdsregion Mellansverige kommande år?  

Svar: Bättre strategier för att fånga upp frågor från de patientnära verksamheterna och även 
inför större beslut/investeringar så att HTA-funktionen kan bidra med opartiska och 
transparenta underlag. Ökad medvetenhet om HTA-funktionen hos 
verksamhetschefer/generellt i organisationerna/ekonomiansvariga. Det är mest enskilda 
arbetstagare ute på klinikerna som kontaktar oss.  

Begränsa överkonsumtion av sjukvård, dvs att identifiera och minska åtgärder inom sjukvården 
med liten, osäker eller skadlig effekt är en avgörande fråga. Det handlar bl a om stora resurser 
som förbrukas till ingen nytta, på bekostnad av det som gör nytta. Enligt OECD motsvarar detta 
en ansenlig del av sjukvårdsbudgeten i västvärlden. Sett ur detta perspektiv får regionala HTA-
rådet i Mellansverige in förvånansvärt få frågor. I tider av sämre ekonomi kan HTA-funktionen 
göra stor nytta.  

7. Förbättringsförslag 

Återkoppling från regionerna/samverkansnämnden om vad man önskar uppnå med den 
sjukvårdsregionala HTA-funktionen.  
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8. Övrigt  
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